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Seniorrådsmøde den 7. oktober 2019 

 

 
 Referat af Seniorrådsmøde 
 

Dato og tid: 

 

16. september 2019, kl. 09.30 – 13.00 

 

Sted: Mødelokale F, 5. sal, Toftebæksvej 12 

Mødedeltagere: Jørn Gettermann, Bente Illum Hansen, Lis Buchwald Olesen, Claus 

Colding-Jørgensen, Inge-Merete Sams, Ebba Ravn, Tina Mørk 

Afbud: Nils Peter Astrupgaard, Rie Frank, Hans Fjelsted 

Referent: Rikke Christensen 

 

Dagsorden Referat Aktion 
 

1. Orientering fra 

formanden 

  

 

Der er formands/næstformandsmøde i Køge d. 17. sep. 

2019. Bente og Jørn deltager. Medlemmerne skal selv 

bidrage med emner.  

Firmaet Zealand Care har inviteret til et tema under 

overskriften ”Længst muligt i eget hjem”. Seniorrådet 

har ikke mulighed for at deltage. 

 

 

 

 

2. Orientering fra 

medlemmerne 

  

 

Claus fortalte, at han havde været til et møde mellem 

grundejerforeninger i Virum og borgmesteren. På 

mødet fremlagde borgmesteren budgettet og dette 

gjorde hun efter hans opfattelse informativt. 
  

 

 

3. Drøftelsessag 

Mulige emner til det 

kommende dialogmøde 

med SSU d. 8. oktober 

2019 

  

 

Besparelser – hvordan kan Seniorrådet vise SSU at nu 

skal foden sættes ned, så pengene ikke tages fra 

ældreområdet.  

 

Kommunale tilsyn på plejecentre 

 

Ensomme ældre 

 

Evt. Senioruge 2020. 
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4. Orienteringssag  

Nye fællesskaber i 

nærområdet – indsats 

mod ensomhed  
 

 

Der er udarbejdet en rapport mod ensomhed. 

 

Seniorrådets udtalelse: 

Seniorrådet er utilfredse med ikke at være inviteret 

med i styregruppen. 

 

Derudover tages rapporten til efterretning. 
 

 

 

5. Orienteringssag 

Kommunalt tilsyn på 

plejecentre 
 

 

Seniorrådets udtalelse: 

 

Der har været gennemført tilsyn på plejecentrene. 

Ifølge møde-sagen beskrives forholdene som generelt 

gode og tilfredsstillende.  

Ved en nærmere gennemgang af rapporterne kan det 

imidlertid konstateres: 

 

• At der fortsat kun anvendes stikprøvekontrol på 

3 stikprøver på hvert plejecenter. 

• At der på 2 af plejecentrene er konstateret 

problemer med medicinhåndteringen 

• At der på et plejecenter er konstateret 

problemer med omgangstonen i forhold til 

beboerne 

Disse problemer kunne også konstateres ved tilsynet 

sidste år, og de burde ikke være at finde på dette 

tilsyn. 

 

Seniorrådet ser med stor alvor på, at der igen i år 

konstateres problemer med medicinhåndteringen, og 

denne gang på 2 plejecentre. Da der er tale om en 

stikprøvekontrol, hvor der kun er udtaget 3 stikprøver 

pr. plejecenter, må det således konkluderes, at der på 

disse plejecentre i op til 33 % er tale om fejl ved 

medicinhåndteringen. 

 

Seniorrådet finder dette ganske uacceptabelt og 

henstiller til, at der omgående sker en forbedring på 

området. 

 

Derudover kan det igen konstateres, at der er 

problemer med omgangstonen overfor beboerne, og 

dette finder Seniorrådet uacceptabelt.  
 

 

 

6. Drøftelsessag 

Revideret 

værdighedspolitik 
 

 

Seniorrådet ser positivt på de initiativer, forvaltningen 

foreslår, men de kan ikke stå alene. Hovedparten af 

forvaltningens initiativer retter sig mod dem, der i 

forvejen er i kontakt med de sociale myndigheder på 

den ene eller den anden måde, men det er kun 10 % af 

borgerne over 60 år, dette omfatter. 

Der er således en stor gruppe ældre, hvor ensomhed 

også kan optræde. Det er positivt, at forvaltningen 

foreslår samarbejde med de frivillige organisationer, 

men der er efter Seniorrådets opfattelse brug for at 

”kaste nettet” bredere ud. Seniorrådet står gerne til 

rådighed for en drøftelse af, hvorledes dette kan ske.  
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7. Drøftelsessag 

Anvendelse af puljen 

”Bedre bemanding 

2020” 

  

  

Seniorrådet ønsker en oversigt over organisationen, 

antal ansatte og eksterne konsulenter (herunder 

midlertidige projektansættelser) i hele Social og 

Sundhedsforvaltningen. 

 

Seniorrådets udtalelse: 

Seniorrådet ser positivt herpå 
 

 

 

 

8. Orientering om 

budgetbesparelserne 

  

 

Det aftales, at Tina sender orientering om 

budgetbesparelser så hurtigt som muligt, når der 

foreligger nyheder, så Seniorrådet er forberedt inden 

dialogmøde med SSU d. 8. oktober. 
 

 

 

9. Seniorugen 2020-

reduceret budget og 

hvad giver det 

anledning til af 

overvejelser 

  

 

På budgettet fastholdes Seniorugen, men nu til et 

budget på 250.000 kr. 

Hvor skal Seniorugen forankres fremadrettet?  

Seniorugen har tidligere henvendt sig til borgere, der 

er tilknyttet kommunale services. 

Bør Seniorugen åbne op mod alle seniorer og ikke en 

begrænset målgruppe? 

Hvordan tilrettelægges og målrettes Seniorugen 

fremadrettet? 

Skal der etableres en styregruppe for Seniorugen? 

  

Seniorrådet anbefaler: 

Seniorugen skal forankres bredt, og Seniorrådet vil 

gerne spille en central rolle i en styregruppe. 
 

 

 

10. Det gode liv i Lyngby-

Taarbæk Kommune – 

hvad skal der til? 

Orientering om 

workshop 
 

 

Til næste møde afdækkes Seniorrådets økonomi for 

2020+2021. 

Claus undersøger med fonde 

En mulighed kan være, at arrangementet bliver en del 

af Seniorugen 2020? 
 

 

 

11. Borgermøde uge 43 
 

D. 24. oktober kl. 14-17. 

At leve med en kronisk sygdom. 

 

Annoncering skal ud så hurtigt som muligt. 

Blindeforeningens formand Thorkild Olesen kommer 

ifølge aftale med Lis. 

Ældresagen kommer med et indlæg, der retter sig 

mod, at 3 ud af 4 over 60 år har en eller flere kroniske 

sygdomme -hvordan lever man med det? 
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12. Eventuelt 
 

 

AD media har lavet Seniorguiden. Lis kontakter AD 

media for revision af denne.  

 

Der er ansat en ny leder på Baunehøj. Det bliver 

Charlotte Mathiessen, fra Gl. Lyngby Statsskole. 

 

Følgende er drøftet med Centerchef Tina Mørk: 

 

Seniorrådet har erfaret, at borgere har problemer med 

at komme i kontakt med hjemmeplejen, når der opstår 

problemer. 

• Hvor kan borgerne ringe, når de vil indberette 

problemer. 

• Hvad er proceduren, når man indberetter 

problemer skriftligt? 

• Hvad er sagsbehandlingstiden på henvendelser 

fra borgerne? 
 

 

 

13. Godkendelse af referat 

fra mødet 
 

 

Referatet er godkendt. 

 

 

 

Næste ordinære møde i Seniorrådet bliver afholdt mandag den 7. oktober 2019 i Mødelokale F,  

5. sal, Toftebæksvej 12, kl. 9.30   
 


